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Història ViVa

El mes d’agost de 1962 un grup de
valldoreixencs, encapçalats pel Sr.
Josep Maria Martí Gras, van iniciar
els tràmits amb l’Assemblea Pro-
vincial de Creu Roja a Barcelona de-

manant la creació d’una assemblea a Valldoreix.

El 12 de gener de 1963, l’Assemblea de Creu 
Roja Espanyola autoritzava la creació de Creu 
Roja Valldoreix i nomenava com a president 
a. Sr. Martí Gras. 

El 10 de maig del 1963, a la seu de l’Associació 
de Propietaris de Valldoreix del carrer Ausiàs 
March, de Barcelona, se celebrava la primera 
Junta de Govern de l’Assemblea Local de Creu 
Roja Valldoreix. Entre les primeres actuacions 
de la nova junta va estar la de contractar els 
serveis del Dr. Emili de Atauri Viguri, el primer 
metge que s’establia de forma permanent les 
24 hores del dia a Valldoreix.

Aquell mateix any la Brigada de Creu Roja 
Valldoreix comptava amb quaranta joves, 
comandats pel Sr. Víctor Clemente Mellado. 
Entre els voluntaris caldria recordar: Paco 
Vidosa, Lluís Casat, Salvador Medina, Pedro 
Polo, Francisco Cardona, Rafael Cardona, 
José Belman, Ramón Grasa, Pascual Ortega, 
Antonio Zapata, Domingo Belman, Juan 
Egea, José Gómez, Antonio Sáez, Antonio 
Polo, Joaquín Ferrando, Antonio Salvador, 
Pedro Conesa, Javier Calatayud, Andrés 
Campos, Santiago Martínez, Encarnación 
Vicente, Rosa Castellet, Consuelo Cardona, 
Encarnación Martínez, María Jesús Tejada, 
Carolina Núñez o María Dolores Medina.

L’any 1964 es va decidir comprar una 
ambulància, un dels membres de la junta va 
aportar el 40% del cost, mentre que la resta 
es va cobrir amb aportacions voluntàries de 
tots els valldoreixencs. Aquest mateix any 
es compraren els uniformes dels sanitaris. 
Gairebé la totalitat de les famílies de 
Valldoreix es feren sòcies de Creu Roja.

El 6 de gener de 1965, Creu Roja Valldoreix 
organitzà la primera cavalcada de Reis 
d’Orient a Valldoreix. Ampliant els serveis de 
l’assemblea s’instal·laren tres farmacioles 
repartides pel territori, una a la Colònia 
Montserrat, una a l’Ermita de la Salut i l’altra 
a la Miranda. El 26 de juliol moria el president 
de l’entitat Sr. Martí, va ser substituït pel 
Sr. Josep Maria Coll i Médico. Creu Roja de 
Valldoreix s’havia convertit en pocs anys en 
l’entitat més important de Valldoreix. 

L’entitat va rebre la Medalla de la Villa de Sant 
Cugat en la categoria d’argent, l’any 1978

PrEsiDENts CrEU rOJa
Sr. Josep Maria Martí Gras (1963-1965)
Sr. Josep Maria Coll i Medico (1965-1980)
Sr. Víctor Clemente Mellado (1980-1981)
Sr. Antonio Zamora Baño (1981-1999)
Sr. Ramon Bort Guàrdia (2000-2002)
Sr. Lluís Carreras del Rincón (2002-2014) 
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salUtaCió

Aquest InfoValldoreix s'ha confeccionat incloent-hi pictogrames, per tal de facilitar que les 
persones amb dificultats cognitives puguin entendre de manera clarificadora les notícies i 
els actes que es recullen en el butlletí municipal i facilitar la seva participació. Aquesta inicia-
tiva s'ha fet en col·laboració amb Catalònia Fundació Creactiva, que ha creat els pictogrames.

FEM POBlE
Benvolguts veïns i veïnes,

Des del passat 17 de juny tinc l’honor i 
la responsabilitat de ser el president de 
l’EMD de Valldoreix. Vull donar les gràcies al 
president sortint, Josep Puig, que els darrers 
12 anys m’ha precedit en el càrrec, pels 
seus anys de servei a la vila de Valldoreix, 
gràcies Josep. També vull expressar el meu 
agraïment a la població de Valldoreix què, 
majoritàriament, m’ha fet confiança.

Encapçalo un govern plural i divers que 
vol afrontar molts dels reptes de present 
i de futur del nostre poble. L’emergència 
climàtica, la conservació de l’entorn natural, 
la deficient xarxa de clavegueram, la manca d’equipaments educatius, culturals i esportius o 
la urbanització de quasi una cinquena part dels carrers de Valldoreix, encara sense urbanitzar, 
són sols algunes de les línies principals que ens han de fer arribar a amplis consensos entre 
totes les forces polítiques representades al ple i la ciutadania.

Som responsables amb el nostre patrimoni natural i històric i no podem esperar més en 
avançar en la rehabilitació i usos de la masia de can Monmany i del castell de Canals. Volem fer 
poble sumant sinergies amb les entitats i la gent activa, positiva i dinàmica que ja fa anys que 
esteu fent poble. Us volem donar veu participativa i potenciar les vostres iniciatives i activitats, 
sou el gran actiu de Valldoreix.

Estem a punt de les festes nadalenques, dies de família i celebracions, que donen pas al nou any. 
Són dies també de moltes activitats, us convido a participar en els diferents actes organitzats per 
les entitats, col·lectius i l’EMD: concerts, pessebre vivent, cavalcada... Fem Poble!

Bones Festes i Bon any.

Juanjo Cortés García
President de l’EMD de Valldoreix
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EqUiPaMENts

Climatització renovada  
a la piscina del Complex

El Complex Esportiu de Valldoreix,
en concret l’espai de la piscina
ha estat objecte, durant el 2n
trimestre del 2023, de les obres
de renovació de les instal·lacions

tèrmiques per a la climatització de la pisci-
na coberta. En concret els treballs han con-
sistit en la reforma estructural i del sistema 
de calefacció, deshumectació, escalfament i 
climatització de la piscina, així com la remo-
delació estructural de la sala de màquines, el 
sanejament de les instal·lacions obsoletes i la 
reforma i substitució dels equips de produc-
ció tèrmica i tractament d’aire.

Els treballs també han servit per reformar i 
substituir els equips de la sala de calderes, 

la implementació d’un sistema de control 
centralitzat dels equips, la implantació de 
nous conductes d’aire i la reforma de la 
instal·lació elèctrica. Les obres d’adequació 
per a la realització de la nova instal·lació 
de climatització s’han desenvolupat 
principalment en dues grans zones. La 
primera en la zona de l’entorn de la piscina i la 
segona, al del soterrani on hi ha la maquinària 
de la piscina.

L’execució dels treballs, ha anat a càrrec 
d’Eiffage Energia S.L.U., empresa adjudicatària 
del projecte i el cost total de les obres de 
renovació del sistema de climatització de la 
piscina del Complex Esportiu de Valldoreix ha 
superat per poc els 424.500 euros. 
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EqUiPaMENts

l’aparcament de Can Cadena tindrà 
aparcament preferencial per a veïns

El nou aparcament de Can Cadena,
que s’ha de començar a urbanitzar
en els pròxims mesos, un cop s’hagi 
redefinit el projecte per tal d’incor-
porar espais d’ombra i plaques foto-

voltaiques que generin electricitat pels carrega-
dors de vehicles elèctrics. La voluntat del govern 
de l’EMD és que aquest nou equipament tingui 
una zona d’aparcament preferent pels veïns de 
Valldoreix, que pugui donar resposta a la pro-
blemàtica de la manca d’espai d’aparcament 
que es genera a la zona de l’Estació.

Amb l’objectiu d’apostar per una mobilitat 
més sostenible i incentivar l’ús del transport 
públic, la idea és que la nova zona de pàrquing 
a Can Cadena doni prioritat d’aparcament per 
veïns i veïnes empadronats. 

Ampliem 
l’oferta de 
places de 

zona vermella 
de rotació 

ràpida pels 
comerços amb 

una trentena 
de nous 

aparcaments de 
temps limitat 

(30 minuts i 1h 
30’) a tocar de 

l’Església de 
Sant Cebrià i de 

Can Cadena.
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ElECCiONs 2023 

EMD-Valldoreix mandat 2023-2027
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ElECCiONs 2023 

Menys d’una vintena de vots, 
més concretament 17, van 
separar Junts per Catalunya 
-formació més votada- del 
PSC, que va quedar segon, un 

cop enllestit el recompte de les paperetes 
de les urnes de les Eleccions Generals del 
23J a Valldoreix. La formació va aconseguir 
un total 839 vots, pels 822 que va assolir la 
candidatura del PSC. El tercer lloc del podi va 
ser pel PP que va recavar 809 suports.

La victòria dels juntaires es va fonamentar 
en els 259 vots obtinguts a les dues urnes 

del Casal de Cultura, on van ser la força més 
votada, mentre que els socialistes es van 
imposar a les dues meses de la Casa de la 
Vila amb 197 vots. El PP es va imposar a 
l’escola Ferran i Clua amb 410 vots.

En quarta posició, però ja a més distància 
es va situar ERC amb un total de 563 
vots, seguit per ECP-Sumar que en va 
aconseguir 512. Els 380 sufragis assolits 
per VOX els van deixar com a 6a força per 
davant de la CUP (164), el PDeCAT (127), 
el PACMA (45), el FO (4), el PCTC (2) i 
Recortes Cero (0). 

Junts per Catalunya, partit més votat  
a les eleccions generals a Valldoreix
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iNstitUCiONal 

En la seva estrena com a president 
de l’EMD de Valldoreix, encapça-
lant els actes de la Diada Nacional 
de Catalunya a Valldoreix, Juanjo 
Cortés va centrar el seu parlament 

en la defensa de la llengua catalana, el com-
promís de les EMD amb la defensa de la de-
mocràcia i en la reivindicació de la necessitat 
d’una llei pròpia d’EMD. L’acte institucional 
va començar amb els assistents guardar un 
respectuós minut de silenci per les víctimes 
del terratrèmol del Marroc i per la cooperant 
catalana Emma Igual, morta a Ucraïna.

Un cop el president Cortés va enllestir el seu 
discurs ser el torn de les ofrenes florals. La 

primera a acostar-se al monument dedicat 
a la memòria de l’heroi valldoreixenc a la 
Guerra de Successió, Francesc Busquets i 
Pujol, va ser la comitiva institucional, amb el 
president de l’EMD al capdavant. Tot seguit 
van ser els representants del Grup d’Estudis 
de Valldoreix-Valldaurex, els grups del PSC, 
la CUP, ERC, Junts i Valldoreix Plural qui es 
van apropar al monument per fer la seva 
ofrena de flors.

La tradicional cantada dels himnes Nacional 
de Catalunya i de Valldoreix, per part dels 
membres de la Coral l’Harmonia de Valldoreix, 
va cloure els actes. 

Diada 11 setembre: 
defensa de la llengua i reclamació 

d’una llei pròpia per a les EMD
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iNstitUCiONal 

Joan Borràs, delegat del Govern de la 
Generalitat de Catalunya a Barcelo-
na, va visitar el 20 d’octubre la vila 
de Valldoreix per conèixer de prop 
les necessitats en matèria d’equipa-

ments, millores de mobilitat i per a l’obten-
ció de subvencions i línies de finançament 
davant d’ens supramunicipals. La visita del 
delegat del Govern s’ha caracteritzat per l’al-
ta sensibilitat mostrada per Joan Borràs vers 
l’important paper que desenvolupen l’EMD 
de Valldoreix i el conjunt les EMD catalanes 
en l’ecosistema municipal de Catalunya.

El Delegat del govern de la  
Generalitat a Barcelona visita Valldoreix 
per apropar-se a la realitat de les EMD 

La cordialitat va marcar una trobada en la 
qual Joan Borràs va signar el llibre d’honor de 
Valldoreix i va visitar espais tan emblemàtics 
com la masia de Can Monmany i la zona de 
Can Cadena i l’Estació, moment durant el qual 
el president Cortés va posar sobre la taula 
temes com el finançament de la rehabilitació 
de Can Monmany i la necessitat que les EMD 
siguin reconegudes a l’hora de demanar 
subvencions a ens supramunicipals. Altres 
problemàtiques tractades van ser: l’impuls 
de la modificació urbanística que permeti 
que habitatges unifamiliars esdevinguin 
bifamiliars i el dèficit d’aparcaments a la 
zona de Can Cadena i l’Estació i la manca 
d’equipaments culturals i esportius que 
pateix la vila, entre d’altres. 
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iNstitUCiONal 

El president de l’EMD de Valldoreix 
i també secretari de l’Agrupació 
d’EMD de Catalunya (AEMDEC), 
Juanjo Cortés, va comparèixer el 2 
de novembre davant de la Comis-

sió d’Afers Institucionals del Parlament de Ca-
talunya, per traslladar als diputats i diputades 
del comitè territorial les necessitats de les 65 
entitats municipals catalanes. La principal de-

manda expressada per Cortés va ser la urgència 
d’establir un marc normatiu propi de les EMD, 
que asseguri la seva governabilitat i que blindi 
el finançament de les competències, pròpies 
o delegades, que exerceixen. En aquest sentit 
també va insistir en la necessitat que tenen les 
EMD de derogar la LRSAL, de modificar el seu 
sistema electoral i de donar el degut reconeixe-
ment als seus càrrecs electes. 

El president de Valldoreix  
porta al Parlament les reivindicacions 

de les EMD catalanes
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PrOJECtEs

E l Ple Ordinari de la Junta de 
Veïns de l’EMD de Valldoreix 
de novembre va aprovar defi-
nitivament la urbanització de 
l’avinguda del Baixador, al tram 

3, entre el carrer d’Eivissa i el passeig de 
la Mariscota. L’aprovació definitiva del pro-
jecte permetrà avançar en la urbanització 
del vial i assolir els objectius de pacificació 
de l’espai a través de plataforma única, que 
afavoreixi l’accessibilitat i redueixi la velo-
citat, d’ús preferent per als vianants i que 
respecti la convivència entre vianants, bi-
cicletes i vehicles motoritzats. La urbanit-
zació també inclourà arbrat públic i zones 
enjardinades, que li atorgaran un caràcter 
de passeig i on s’establiran zones d’estada i 

descans, amb bancs accessibles distribuïts 
al llarg de tot el recorregut de la via.

L’aprovació va ser possible gràcies a l’acord 
assolit amb els veïns que implica la inclusió 
en el projecte de les propostes veïnals de:

	e Mantenir les afectacions de 7 de les par-
cel·les de l’àmbit, en relació amb la resta 
de parcel·les.

	e Constituir una comissió de seguiment de 
les obres entre l’Ajuntament, l’EMD i l’Asso-
ciació de Veïns de l’avinguda del Baixador.

	e Incorporar al projecte 90 places 
d’aparcament. 

llum verda definitiva 
a la urbanització de l’av. del Baixador
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sEssiONs PlENàriEs

	e Renúncia de la vocal de Junts per Sant 
Cugat-Valldoreix Susana Herrada

	e Aprovació, amb el vot favorable de l’equip 
de govern i l’abstenció en bloc de l’oposi-
ció, la vuitena modificació pressupostària 
per suplementar les partides del servei 

de vigilància i neteja del mercat setmanal 
(20.000€) i per a la compra de mobiliari 
per a les oficines de l’EMD (5.000€).

	e Llum verda per unanimitat al calendari de 
festivitats locals: 20 de maig, Segona Pasqua 
i 16 de setembre, diada de Sant Cebrià. 

	e Presa de possessió del nou vocal de 
Junts per Sant Cugat-Valldoreix, Adrian 
van der Hoeven Moya.

	e Aprovació de la moció de VOX per recla-
mar un reforç policial, per tal de millo-
rar la seguretat a la vila i per combatre 
l’ocupació i va tenir el suport del PP i del 
grup de Junts. 

	e Aprovació de la moció del PP per instar 
l’Ajuntament a recuperar a les ordenan-
ces fiscals la bonificació l’IBI a famílies 
nombroses amb ingressos superiors a 
50.000€/any i que es tingui en compte 
el valor cadastral i el nombre de fills.

	e Aprovació definitiva dels comptes anu-
als de l’exercici 2022 de l’EMD. 

	e Aprovació de la 9a modificació pressupostà-
ria de l’any, amb els vots del govern i del grup 
de Junts per suplementar amb poc més de 
221.000€ els capítols destinats a les retribu-
cions de personal, la compra de béns i serveis 
i les inversions dels comptes de la corporació. 

	e Ratificació del conveni d’adhesió al con-
tracte centralitzat de serveis de telecomu-
nicacions de la demarcació de Barcelona.

	e Prorrogació per un any la gestió del servei 
de Bar Restaurant de la Casa de la Vila de 
Valldoreix al restaurant Momotaro.

	e Ajornament de l’aprovació definitiva del 
projecte d’urbanització de l’avinguda del 
Baixador propiciat per les demandes de 
l’Associació de Veïns del Baixador i dels 
grups de Junts, PP i VOX. 

El Ple de juliol;  
comiat de la vocal susana Herrada 

i aprovació de les festes locals

Ple de setembre; presa de possessió 
del nou vocal de Junts i ajornament de 
l’aprovació del projecte del Baixador
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sEssiONs PlENàriEs

	e Presentació de l’informe anual de la 
síndica de Sant Cugat, que va reportar 
les 27 actuacions fetes per la institu-
ció l’any 2022 

	e Aprovació de la moció del PP, amb una es-
mena d’ERC, per demanar a Mútua de Ter-
rassa un informe justificatiu de la supres-
sió del servei de pediatria al CAP Valldoreix 
i el seu trasllat al CAP de Can Mates.

	e Aprovació de la moció de Junts per 
Valldoreix per la pau a Israel i per a la 
convivència amb el poble palestí amb 
els vots a favor de tot el plenari, ex-
cepte l’abstenció de la CUP i ERC.

	e Aprovació de l’increment retributiu 
del 0,5% del personal de l’EMD

	e Decau la proposta de modificació de 
les ordenances fiscals per a l’any 2024 

amb els vots a favor de l’equip de go-
vern la negativa de l’oposició en bloc.

	e Aprovació de la 10a modificació de 
pressupost de l’any, que per una 
esmena ‘in voce’ del PP només va 
aprovar les partides per al menjador 
de l’Escola Bressol i per al transport 
públic. Queden sobre la taula partides 
com el manteniment de l’espai Enve-
lat, la redacció dels projectes de pla-
ques solars i per a l’estabilització del 
terreny a la riera Badal, entre d’altres.

	e Adhesió de l’EMD de Valldoreix a la 
primera pròrroga del contracte basat 
en l’Acord marc de subministrament 
de gas natural 

	e Designació del tècnic responsable del 
contracte concessió administrativa 
del servei de transport urbà. 

Ple d’octubre; informe de la síndica, fre 
a les ordenances fiscals 2024 i crida a 
aturar la guerra entre israel i Palestina
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sEssiONs PlENàriEs

	e Aprovació definitiva del projecte d’ur-
banització de l’avinguda del Baixador, 
al tram 3, entre el carrer d’Eivissa i el 
passeig de la Mariscota.

	e Aprovació de la moció, entrada per ur-
gència pel grup de Junts per Valldoreix, 
per a la resolució del concurs d’idees 
del projecte de construcció del nou edi-
fici de l’Escola de Música, amb el suport 
dels vocals del PP i VOX i el vot contrari 
de l’equip de govern, argumentant que 

l’expedient corresponent al concurs 
d’idees està caducat.

	e Aprovació inicial del projecte de restau-
ració del pont del camí de la Salut.

	e Ratificació, per part de tots els grups 
polítics del consistori, dels acords asso-
lits amb els veïns del Baixador i per a la 
constitució una comissió de seguiment 
de les obres entre l’EMD de Valldoreix, 
els representants dels veïns i l’Ajunta-
ment de Sant Cugat. 

Ple de novembre; llum verda definitiva 
a la urbanització de l’av. del Baixador
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MEDi aMBiENt

Valldoreix treballa tot l’any en la 
prevenció contra incendis; continuen 
les neteges a les franges de protecció

L’ EMD de Valldoreix va re-
prendre el mes d’octubre 
els treballs forestals contra 
incendis i ho va fer amb les 
tasques d’aclarida de dife-

rents sectors de les franges perimetrals 
de protecció contra incendis, per tal de do-
nar compliment a la normativa vigent rela-
tiva a mesures de prevenció d’incendis fo-
restals. Els treballs van començar pel barri 
de La Guinardera-Can Casulleres i també 
es va actuar en trams de les franges de 
les urbanitzacions de Mas Fuster i Can 
Monmany. Les actuacions consisteixen en 
la reducció de la densitat arbòria, l’arran-
jament de la distància entre capçades, la 
desbrossada del sotabosc i la posterior 
retirada de troncs i trituració de restes de 
poda i estassada. També es va preveure la 
tala i extracció d’alguns exemplars grans 
que presentaven risc de caiguda sobre 
edificacions o altres infraestructures. La 
situació actual de més de dos anys de se-
quera continuada ha provocat que molts 
arbres sotmesos a l’estrès hídric i hagin 
acabat morint. 

La superfície d’actuació prevista enguany 
ha estat de 5,36 hectàrees i l’aclarida de 
les franges de protecció d’incendis es fa 
de manera que es compleixi la normativa 
que marca una densitat d’arbres adults de, 
com a màxim, 150 exemplars per hectàrea, 
amb una distribució homogènia sobre el 
terreny. També cal complir una distància 
mínima entre les capçades i de distància 
de 4 metres amb les parcel·les edificades.

Neteja de solars privats

En el context actual de sequera 
extrema, que afavoreix el risc 
d’incendi forestal, des de l’EMD de 
Valldoreix volem recordar l’obligació 
dels propietaris de mantenir el 
terreny de totes les parcel·les 
privades en bon estat de neteja 
i adequació de les condicions de 
conservació, lliure de vegetació seca 
i amb la massa arbòria aclarida. 
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PErsONalitats DE VallDOrEix 

Antonio Zamora.  
Pregoner de la Festa Major 2023

"Valldoreix té molt futur, 
però ha de continuar 
sent com és”

llavors el meu pare, que tenia una gran visió 
del futur dels seus fills, va demanar el trasllat 
de Cervera a Valldoreix, perquè el meu germà 
pogués anar a estudiar a Barcelona. Aquí a 
Valldoreix hi havia la brigada de manteniment 
que estava ubicada a la masia de Can Cadena 
i d’aquesta manera jo vaig venir a viure a 
Valldoreix, quan encara no tenia 11 anys. 
Ens vam instal·lar a viure a la mateixa masia 
de Can Cadena, al pis de dalt, i el meu pare 
s’encarregava del manteniment de les línies 
d’alta tensió que passaven per Valldoreix, per 
l’avinguda del Baixador, de camí a Barcelona.

 – i ja des de ben petit t’involucres en la 
vida social de Valldoreix?

Sí. Com jo vivia a Can Cadena vam fer un 
grupet d’amics que érem tots dels voltants 
de la masia, l’estació i Can Brou i ens 
trobàvem a la parròquia de Sant Cebrià i 
anàvem a jugar a futbol on ara hi ha l’edifici 
d’Asdi. Altres dies, quan sabíem per un de 
la colla que feia d’escolanet a la parròquia 
que hi havia un bateig o una comunió, 
anàvem a la parròquia a recollir les catànies 
o els cèntims que es llençaven en aquestes 
celebracions i amb els pocs cèntims que 
aplegàvem entre tots, anàvem al bar de 
l’estació a prendre una gasosa entre vuit o 
deu. Així vaig passar la infància.

 – Com vens a viure a Valldoreix?

Jo vaig néixer a Cervera. El meu pare era 
treballador de l’empresa Riegos y Fuerzas 
del Ebro, que primer va ser La Canadiense, 
després FECSA i Endesa avui en dia. Ell 
treballava a Cervera i vivíem allà. Quan el meu 
germà gran va acabar la primària i havia de 
passar a secundària i després a la universitat, 
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PErsONalitats DE VallDOrEix 

 – i quin és el teu primer contacte amb 
la vida associativa i de les entitats?

A través de l’Associació de Propietaris i 
Veïns (APVV). Al principi a Valldoreix hi 
havia dues colles, la de Can Cadena i Sant 
Jaume i la del Mas Roig, que jugàvem a 
futbols els uns contra els altres. Després 
quan es va comprar l’edifici de l’Associació 
de Propietaris ens deixaven una sala al 
pis de dalt per anar a jugar a tenis taula 
i allà anàvem sempre que teníem una 
estona. També fèiem cinema a l’era de la 
parròquia amb un llençol lligat a dos pals 
i un projector que posàvem a una de les 
finestres. Més tard el cinema el feien on 
ara hi ha les instal·lacions de l’Escola 
Infantil de La Farga, que hi havia un camp 
de futbol on jugava el Club Futbol Mira-

sol. També tenien un local social amb una 
sala gran on feien el cine.

 – i de l’associació de Propietaris 
va sortir també la idea de fer el 
pessebre vivent de Valldoreix, on 
neix un dels episodis més rellevants 
de la teva vida...

Sí. Vam muntar el pessebre vivent 
de Valldoreix a la zona del Castell de 
Canals amb els camins, les tanques, les 
instal·lacions per la llum... a mi em va tocar 
fer de Sant Josep i qui feia de verge Maria 
va acabar sent la meva dona fins a dia 
d’avui i amb qui he format la meva família. 
Allò va ser l’any 1965 i ens vam casar l’any 
1971, dos anys després de  deixar de fer el 
pessebre vivent.
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PErsONalitats DE VallDOrEix 

Carlos Gavaldà, el Taulé, el Josep Griñó, entre 
d’altres, per recuperar l’associació i protegir la 
seva seu social d’alguns interessos urbanístics.

 – i, de moment, l’últim capítol és que 
enguany t’han fet pregoner de la 
Festa Major

Sí, i al principi quan m’ho va proposar el 
president li vaig dir que no, perquè no em 
veia capacitat, perquè amb l’edat vas perdent 
facultats. Després vaig parlar amb la família 
i em van fer veure que el fet m’oferissin ser 
el pregoner era un reconeixement a la meva 
trajectòria a Valldoreix i m’ha vaig repensar i 
vaig acceptar l’oferiment. Em vaig passar l’estiu 
fent el pregó i decidint que dir i que no dir.

 – i com va ser fer el pregó de la festa 
major del teu poble?

Em vaig sentir molt valorat. Jo soc una 
persona molt senzilla que em faig amb 
tothom i amb aquest reconeixement sembla 
que m’hagin posat en un pedestal. Em vaig 
sentir molt honrat i molt orgullós.

 – algú que forma part del passat i del 
present de Valldoreix, com creu que 
ha de ser el futur de la vila?

Valldoreix té molt futur, però ha de continuar 
sent com és. Ser una vila jardí amb la 
construcció regulada com fins ara. Sempre 
hi ha coses a millorar, però Valldoreix ha de 
continuar sent la vila jardí que tothom es va 
imaginar quan es va crear. El que sí que fa fal-
ta és crear un lloc on es pugui ajuntar la gent 
jove. Ara el jovent no té un lloc on trobar-se i 
és necessari apostar per aquest col·lectiu. 

• Després d’això ja ve l’època de la 
Creu roja?

A la Creu Roja hi vaig entrar l’any 1970, al 
principi com a membre de la junta, fins que 
l’any 1980, l’anterior president de Creu Roja 
i de l’EMD de Valldoreix, Josep Maria Coll, ho 
va haver de deixar per motius de salut. El va 
substituir el Víctor Clemente, però va posar 
la condició que ell només seria president un 
any, mentre buscaven un nou president i 
aleshores em van proposar a mi i Creu Roja ho 
va aprovar. Així que vaig ser president des de 
l’any 1981 fins al 2000. Entremig hi va haver 
diferents reeleccions fins que l’any 2000 jo ja 
vaig dir que no em presentaria més, per poder 
estar més temps amb la meva família.

 – i quines tasques fèieu des de Creu roja?

Creu Roja des de la seva creació va assumir 
totes les tasques sanitàries de Valldoreix, 
des d’accidents domèstics com accidents de 
trànsit, assistència tots els actes esportius, 
suport a Creu Roja de Sant Cugat i Barcelona 
per fer reforç en activitats... Com en aquella 
època no teníem metge vam contactar amb 
diferents doctors que venien i també teníem 
una infermera, que s’encarregava de fer 
l’atenció ambulatòria si hi havia urgència.

 – i després de Creu roja tornes a 
l’aPVV?

Abans de la transició, l’any 76, hi va haver 
una etapa que vaig estar de president a Creu 
Roja i a l’APVV. Després, per motius laborals 
relacionats amb la meva feina d’electricista, ho 
vaig haver de deixar. Jo vaig fer la instal·lació i 
el manteniment de la il·luminació del 90% dels 
carrers de Valldoreix i per unes discrepàncies 
amb l’EMD a l’hora de cobrar algunes feines 
fetes em vaig haver de defensar legalment. Per 
aquest motiu em vaig apartar de la presidència 
de l’APVV. Va ser anys més tard, l’any 2018, 
quan veient l’estat d’abandonament en què es 
trobava l’associació ens vam ajuntar un grup 
d’amics com el Jaime de Mota, el Lluís Bea, el 
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CUltUra

Valldoreix vibra  
amb una Festa 2023 molt participada 

per les entitats i la ciutadania

M algrat no començar de la 
millor manera possible, 
amb canvis d’ubicació de 
darrera hora per esquivar la 
pluja de divendres, la Festa 

Major de Valldoreix va esdevenir un èxit 
organitzatiu i de participació. 

El pregó d’Antonio Zamora va donar el 
tret de sortida fent un repàs a la història 
de la vila, a través de les seves vivències. 

Abans, però, va tenir lloc la inauguració de 
la 38a Mostra d’Art de l’Associació de Pro-
pietaris i Veïns de Valldoreix.

Per la pluja les activitats programades a la tar-
da i vespre de divendres, que es van traslladar 
a l’espai Envelat del Garden, amb la cantada 
d’havaneres amb Els Barcarola de Vilassar 
de Mar, la botifarrada popular i el concert de 
rumba catalana del grup ‘Todos los gatos son 
pardos’ amb el seu tribut a Gato Pérez.
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CUltUra

Dissabte, el dia fort

La jornada de dissabte van tenir lloc les 
classes obertes de dance i body balance 
a la plaça del Casal de Cultura, a càrrec 
del Complex Esportiu i l’inici de la disputa 
dels tornejos de tenis, pàdel i vòlei platja 
al Club Esportiu Valldoreix. A la plaça de 
l’Estació es van celebrar la Fira d’Artesans 
i Brocanters, el Mercadet dels Dissabtes, 
la Trobada d’Associacions Veïnals i En-
titats Culturals, l’entrega de Premis del 
Concurs de Cartells de Festa Major i l’Ar-
rossada Marinera del Supermercat Condis 
i la peixateria Tast de Mar. Entre tant, a la 
parròquia de Sant Cebrià es va celebrar la 
Missa Major de la festivitat patronal.

A la tarda es va fer la Rua i el ball dels Ge-
gants de Valldoreix i els gegantons i cap-
grossos del Ferran i Clua, acompanyats 
per les colles geganteres de Sant Cugat, 
St. Llorenç Savall, Esparraguera, Ca’n Ori-
ol i els capgrossos de Catalònia, que van 
finalitzar la cercavila a la Pl. de l’Estació, 
on els esperaven el conte i els tallers de 
la Creu Roja i les activitats per a infants i 
joves del Cau Trementinaire. Més tard va 
arrencar el concert de gòspel a l’Església 
Protestant i la 7a edició de la Festa de les 
Ostres al Supermercat Condis i al Tast de 
Mar. A les 20:30h va començar la Sardi-
nada Popular Ecològica de l’Associació de 
Veïns i Veïnes Progressistes. La traca final 
va ser a l’aparcament de CAP on 3.000 
persones per gaudir de la música de Ma-
riona Escoda i Buhos.

Diumenge de castells i paelles

La Diada Castellera, a càrrec dels Castellers 
de Sant Cugat, els Minyons de Terrassa i 
els Xics de Granollers a la plaça del Casalet, 
el Concurs de Paelles organitzat pel Casal 
de la Gent Gran de Valldoreix a l’espai 
Envelat del Garden, l’entrega de premis 
dels tornejos de tenis, pàdel i vòlei platja 
al Club Esportiu, la 25a edició de la visita 
guiada al taller de l’artista valldoreixenc 
Adolf i la cloenda del programa d’actes a 
càrrec del Grup de Teatre El Cercle dels 
Marxosos amb obra ‘Terra d’Oreig’, van ser 
els moments destacats de diumenge. 
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CUltUra

Valldoreix no falla a la seva 
cita anual amb la història i la 
tradició de l’aplec de la salut

de la Salut. Al llarg de tot el matí, un cen-
tenar llarg de veïns i veïnes de Valldoreix 
i de tot el municipi van enfilar les faldes 
del puig valldoreixenc per passar una ani-
mada jornada.

El programa d’activitats va començar a les 
9:30h amb la missa de l’aplec i va continuar 
amb la visita guiada a l’ermita, conduïda pel 
president de l’EMD de Valldoreix i historiador 
local, Juanjo Cortés. Al mateix temps a 

E l paratge de la Salut, als peus 
del Puig Madrona, es va omplir 
un any més de tradició i cultu-
ra popular amb la celebració 
ahir diumenge 15 d’octubre 

de l’edició 2023 de l’Aplec de la Salut de 
Valldoreix. Tot i que la previsió de pluges 
i la coincidència amb el llarg pont del 12 
d’octubre amenaçava de deslluir la cele-
bració, la ciutadania de la vila es va mos-
trar fidel a la seva cita anual amb l’ermita 



Bu
tll

et
í d

’In
fo

rm
ac

ió
 M

un
ic

ip
al

  |
 V

al
ld

or
ei

x

22

CUltUra

La Colònia Montserrat 
de Valldoreix celebra 

la seva Festa Major 
reivindicant la seva 

història. El president 
Juanjo Cortés agafa 
el compromís amb 

el veïnat a seguir 
avançant en la 

protecció contra el foc 
de l’entorn natural de 

la vila.

Un brindis al crit de 
‘prost’ va servir per 
inaugurar el 29 de 
setembre la 9a edició 
de l’Oktoberfest de 
Valldoreix

l’exterior del temple van arrencar els tallers 
creatius per als més petits. Enllestida la 
visita van començar el ball dels Gegants de 
Valldoreix i la ballada de sardanes amb la 
cobla Ciutat de Terrassa, que van precedir les 
cantades del cor jove Music’al Cor i de la Coral 
l’Harmonia de Valldoreix.

Com ja és tradició la fi de la festivitat el 
van posar un any més els arrossos cuinats 
a l’aplec que, superat el període d’alt risc 
d’incendi, va aplegar un total de quatre 
paelles. Hi van prendre part l’Associació 
de Veïns de la Colònia de Montserrat, 
l’associació Acció Cultural de Valldoreix i els 
Veïns i Veïnes Progressistes de Valldoreix. 
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CUltUra

Valldoreix agraeix a Creu roja 60 anys 
de servei a la vila

La Sala de Plens de la Casa de la 
Vila es va omplir l’1 de desem-
bre dels voluntaris i voluntàries 
de l’Agrupació Local de Creu Roja 
Valldoreix, que acompanyats 

d’amics i familiars van celebrar el 60è ani-
versari de la fundació de l’entitat. Amb 
aquest acte, coorganitzat per l’EMD de Vall-
doreix, L’associació de Propietaris i Veïns i 
Creu Roja Sant Cugat-Rubí-Valldoreix, es va 
voler homenatjar i donar les gràcies a tots 
i cada un dels voluntaris i voluntàries per 
la seva tasca entregada i desinteressada al 
llarg de tants anys.

La celebració va comptar amb la participació 
del president de l’EMD de Valldoreix, 
Juanjo Cortés, que va fer d’amfitrió a la 
sala noble de la vila de l’alcalde Josep 
Maria Vallès, el president de Creu Roja 
Sant Cugat-Rubí-Valldoreix, Lluís Recoder 

i l’expresident de Creu Roja Valldoreix i 
promotor de l’acte Antonio Zamora, que 
van ser els encarregats de lliurar un record 
de l’efemèride a tots els voluntaris/es. 

L’encesa de llums de 
l’Arbre de Nadal de 
Valldoreix il·lumina 

l’inici de l’època 
nadalenca a la vila. 

La plaça Maria 
Sabater s’ha omplert 

d’infants, joves i 
grans, que han fet el 

compte enrere per 
donar la benvinguda 

al periple de festes 
i celebracions 
nadalenques
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COMErç

sumicons;  
Més de 40 anys construint Valldoreix

Tot just començava la dècada dels 
80 quan en José Arróniz, pare de 
l’actual propietària l’Olga Arró-
niz va fundar al Pg. Valldoreix la 
seva empresa de materials per a 

la construcció, Sumicons. Quedaven uns anys 
per a l’obertura dels Túnels de Vallvidrera i 
per a la gran expansió de la vila i la posada en 
marxa d’un negoci de venda de tot el neces-
sari per a la construcció i la reforma de la llar 
no podia ser una millor pensada. 

La tradició familiar ha tingut continuïtat amb 
l’Olga, que juntament amb el seu marit, el 
Vicens Prades, ha continuat amb el negoci, 
ara ubicat a la cruïlla entre la Rbla. Mn. Jacint 
Verdaguer i el Pg. Morera. Allà hi trobaràs tot 
el que et cal per a les teves obres i reformes 
de la llar. Totxos, ciment i morter, sorra, grava, 
teules, aïllaments i un llarg etcètera, sense 
oblidar les eines i l’espai de ferreteria i pintu-
ra. Tot això amb la comoditat del repartiment 
a domicili, gràcies a la seva flota de 2 camions 
amb què poden donar resposta ràpida als en-
càrrecs de la seva fidel i cuidada clientela.

amb la pandèmia creixen en serveis

La crisi de la Covid-19 va donar una nova 
empenta al negoci de l’Olga i el Vicens, 
amb l’entrada a l’equip del José Armando 
Sanguino, especialista en construcció 
i manteniment de piscines i instal·lació 
de regs de jardí. Amb l’arribada del José 
Armando, la marca Sumicons creix i 
incorpora Món Piscines, que ofereix als 
seus clients un nou ventall de serveis 
per gaudir de la seva llar a l’aire lliure i 
tenir cura del manteniment en òptimes 
condicions de neteja i salubritat de 
l’aigua de les seves piscines. Ara més 
que mai, en el context de restriccions 
d’aigua per a piscines per la greu sequera 
actual, cal preservar al màxim un recurs 
cada cop més limitat. 

És aquesta precisament l’especialitat i el 
compromís de Sumicons i Món Piscines; 
tot per cuidar la teva llar i donar vida al 
teu jardí. 
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MOBilitat i traNsPOrt PúBliC 

Creixen un 10,5% els usuaris  
dels busos urbans de Valldoreix 

El servei de transport urbà de Vall-
doreix ha experimentat durant l’any 
2022 un increment de gairebé un 
10,5% respecte a l’any 2021, amb 
un total de 433.814 validacions, 

41.126 viatges més que durant l’any anterior, 
quan van fer ús dels busos urbans de la vila fins 
a 392.688 persones. Per línies, la que registra 
un increment més gran de demanda és la V4.2 
(Estació-La Serreta), que ha vist incrementades 
les validacions en un 26,8%, passant de poc 
més de 9.500 a 12.063 viatgers.

Les xifres del 2022 mantenen la tendència 
de recuperació després de la pandèmia de la 
Covid-19, que va representar una davallada 
fins a poc més de 300.000 validacions. Amb 
tot, les dades continuen sent encara inferiors 

al pic de demanda que va ser de 484.828 
validacions l’any 2019.

En el capítol d’ingressos la recaptació de l’any 
2022 (inclou validacions de bitllets senzills, 
títols ATM i títols socials) ha ascendit a poc 
més de 135.250 euros, xifra que suposa 
un increment  del 2,35% respecte de l’any 
anterior. El cost total del servei assumit per 
l’EMD de Valldoreix és de 713.041,77€. 
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iGUaltat

La plaça de l’Estació de Valldoreix 
té des del mes de juny un banc 
decorat amb els colors de l’arc 
de Sant Martí per celebrar el Dia 
Internacional de l’Orgull LGTBI+. 

L’espai el va inaugurar el president, Juanjo 
Cortés, juntament amb els vocals de l’equip 
de govern Ramon Segura i Susanna Casta, 
que van estar acompanyats per les vocals 
de Junts x Valldoreix, Susana Herrada i Lluïsa 
Muñoz i representants del teixit associatiu 

i la societat civil de la vila. Tots plegats van 
celebrar un acte reivindicatiu amb la lectura 
del manifest de la diada.

Durant la lectura es va posar de manifest el 
paper clau que desenvolupa el món local a 
l’hora d’implementar polítiques públiques de 
sensibilització i de defensa de la diversitat 
sexual i de gènere, i en general de vetllar per 
garantir les llibertats individuals i col·lectives 
i de construir territoris lliures d’LGTBI-fòbia 
a tots els pobles i viles del país. 

l’Estació de Valldoreix  
llueix els colors de l’arc de sant Martí 
per celebrar el Dia de l’Orgull lGtBi+
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iGUaltat

El Mercadet de Valldoreix  
tenyeix de lila el 25N per dir PrOU!!  

a la violència masclista

El 25 de novembre el món sencer va 
commemorar el Dia Internacional 
per l’Erradicació de la Violència vers 
les Dones, per donar visibilitat a una 
de les pitjors xacres que assolen la 

nostra societat i que enguany a Catalunya ja 
s’ha cobrat un total de 14 vides de dones, que 
han mort víctimes de la violència masclista. 
També es va sumar a la jornada reivindicativa 
l’EMD de Valldoreix per dir prou a les violències 
masclistes i aconseguir deixar a zero el compta-
dor de violències masclistes i feminicidis.

I ho va fer tenyint de lila el Mercadet dels 
Dissabtes a Valldoreix -que el dissabte 25 de 
novembre coincidia amb el dia internacional- on 
aquell dia totes les paradetes del mercat van lluir 
llaços de color lila i cartells de la jornada. També 
es va sumar a la commemoració la ciutadania 
que en molts casos va vestir una peça de roba 
o un complement de color lila, per visibilitzar 
el seu rebuig a la violència vers les dones i 
donar suport a la causa solidària. En el vessant 

institucional, el govern i els representants 
polítics de la corporació va fer, al punt del migdia, 
la lectura pública de la declaració unitària de les 
institucions del país per a la jornada.  

Des de l’EMD de Valldoreix recordem que: 
davant qualsevol indici o situació de violència 
masclista cal trucar al telèfon 900 900 120. Hi 
pot trucar tothom. Aquesta línia és gratuïta, 
confidencial, no deixa rastre i opera les 24 
hores cada dia de l’any en múltiples idiomes. 
Ofereix atenció psicològica directa, fa un 
primer assessorament jurídic i fa derivació, si 
així se sol·licita, als serveis especialitzats que 
acompanyen les dones en la seva recuperació. 
Les dones que estiguin patint algun tipus de 
violència masclista també poden adreçar-se 
a qualsevol dels serveis de la xarxa pública 
d’atenció a les violències masclistes que 
s’ubiquen arreu del país. D’altra banda, en 
cas d’emergència davant d’una agressió, cal 
trucar al telèfon 112. Cal tenir present que 
una trucada pot salvar una vida. 
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DONEM UNA EMPENTA A LA 
XARXA DE CLAVEGUERAM 
DE VALLDOREIX
La xarxa de clavegueram de Valldoreix es va 
construir als seus inicis dins la llera de les rieres 
i encara n’hi ha una bona part que hi continua. 

A principis de l’any 2023 l’EMD de Valldoreix 
tenia redactats, per enginyeries externes i 
pendents d’executar, projectes per la renovació 
del clavegueram, per import d’1,6M d’euros 
que corresponen als torrents de Llobet i Can 
Badal. També hi podríem incloure en aquest 
capítol l’obra del pont del carrer Pont cruïlla, 
carrer Colombina per import de 0,6M, en total 
uns 2,2M d’euros. Això només és una part de 
la feina pendent i que ara estem valorant en la 
seva globalitat. 

El pressupost total de l’EMD de Valldoreix està al 
voltant dels 10M. d’euros, per tant, les obres ja 
projectades i pendents d’execució representen 
un 22% del pressupost total. En els millors anys 
de l’economia de l’EMD de Valldoreix es poden 
dedicar com inversió a la renovació de la xarxa 
uns 110.000 euros, això vol dir que a aquest 
ritme trigarem 20 anys pels torrents de Llobet 
i Can Badal.

El repte de la Junta de Veïns de l’EMD és 
donar una empenta i buscar una combinació 
de recursos per a la renovació de la xarxa de 
clavegueram (subvencions, fons cooperació, 
taxa de clavegueram, ajudes medi ambient, fons 
europeus) per tal que aquest període estimat de 
20 anys quedi escurçat i Valldoreix tingui la xarxa 
de clavegueram a l’alçada del nostre temps.

GOVERNAR PELS SEUS
El 17 de juny, quan el president va donar 
el tret de sortida a la nova legislatura va 
pronunciar unes paraules que comporten molta 
responsabilitat i compromís. ‘Aquest serà el 
govern de l’entesa i del diàleg’ tot atenent a la 
seva voluntat de complir-ho, o almenys així ho 
vam entendre. Crèiem que ell i el seu equip eren 
conscients que van guanyar la presidència però 
no la majoria de la representació plenària que la 
va obtenir Junts per Valldoreix aconseguint un 
total de 3 vocals per 1 d’ERC, 1 del PP, 1 de la 
CUP, 1 del PSC i 1 de VOX. Aquesta aritmètica fa 
que l’equip de govern no tingui majoria absoluta. 
Doncs bé, aquesta simple exposició a priori 
ben fàcil d’entendre, sembla que al govern li 
està costant digerir-la. És tan fàcil com que la 
presidència més el govern tripartit (ERC, CUP i 
PSC) suma quatre representants, mentre que la 
resta de formacions esdevenen un total de cinc 
representants.

Veient aquests resultats volíem creure que des 
del govern de l’EMD hi hauria realment una mà 
estesa, un diàleg i  unes ganes de treballar per 
l’actual i el futur de Valldoreix. I és que amb 
aquesta composició de la junta de veïns no 
tenen altre remei.

Malauradament, i després de sis mesos, podem 
afirmar rotundament que aquelles paraules se 
les ha endut el vent.

Des d’aquí demanen responsabilitat al govern 
de l’EMD. Sense treballar conjuntament amb 
nosaltres no podran tirar res endavant i els 
principals perjudicats en seran els veïns i veïnes 
de Valldoreix.

NOta D’aClariMENt
Els textos de l’apartat d’opinió apareixen en aquest espai tal com els grups municipals els envien per a la seva pu-
blicació. En cap cas des de l’àrea de comunicació es modifiquen els escrits per a correccions d’estil o ortogràfiques.
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UN DESGOBIERNO  
EN MINORÍA
Resulta preocupante que, tras seis meses en el 
poder, el gobierno en minoría de la EMD persista 
en su enfoque unilateral. A pesar del intento 
fallido de aumentar tasas en las ordenanzas 
fiscales, la oposición ha impedido su propósito. 
Ahora, se vislumbra un nuevo intento de 
aumentar impuestos para 2024 por parte del 
“cuatripartito” de izquierdas, y desde el PP, 
reiteramos que no lo permitiremos. 

Es crucial que el gobierno reconozca su posición 
en minoría, ya que la falta de consenso y respeto 
hacia otras fuerzas políticas en la oposición 
refleja una carencia de comprensión de la 
realidad política. Valldoreix requiere un liderazgo 
responsable y consensos para avanzar, y el 
gobierno aún no parece percatarse de esta 
realidad.  

Desde el PP de Valldoreix proponemos una 
política de austeridad que permita reducir 
los gastos de la EMD sin dejar de mejorar los 
servicios que presta.  

Proponemos reducir el gasto dedicado a las 
retribuciones de los políticos y las actividades 
de protocolo que sólo sirvan a la construcción 
de imágenes personales de los miembros 
del gobierno. Necesitamos apostar por una 
neutralidad institucional que permita impulsar 
consensos que sean útiles y buenos para todos 
los ciudadanos y dejar de mirar por contentar a 
los grupos afines a determinadas ideologías.

EL POBLE QUE VOLEM 
Una de les característiques que determinen la qua-
litat de vida d’allà on vivim és la quantitat i qualitat 
dels equipaments.
Al nostre poble, en aquest moment disposem d’una 
mancança important d’equipaments de tipus cul-
tural, esportiu, d’esbarjo per el jovent,... i docent si 
pensem en l’escola de música. Els actuals equipa-
ments o no existeixen o son edificis construïts fa 
molts anys, amb un grau d’envelliment important, 
ineficients energèticament parlant i amb necessitat 
imperiosa de la seva substitució. (El Casal de Cul-
tura, la Nau, el Casal de la Gent Gran, la sala NEC, 
l’Hostal d’entitats....)
Tot això passarà per elaborar un Pla d’Equipaments de 
Valldoreix en el que la majoria puguem treballar con-
juntament, i em refereixo a la majoria tant de la Junta 
de Veïns com de les Entitats i Associacions del poble.
I si, m’estic referint als espais de la Centralitat 
(Mossèn Cinto, Tibidabo, Costers i Sant Albert) que 
no entendríem sense aparcament. 
I de quins equipaments hauríem de parlar, de tea-
tre, de l’escola de música, de sala polivalent, de nou 
Casal de la Gent Gran, de casal de joves, i d’espais 
d’esbarjo, d’un nou Casalet, d’espais per petit co-
merç, etc...i de tots els que volguéssim parlar. I tots 
aquests al voltant de la Plaça de la Centralitat com 
gran AGORA i espai de trobada del poble 
I no es tracta ara per ara de ressuscitar el famós Pla 
de la Centralitat de fa 8 o 10 anys, que d’entrada 
nosaltres considerem desmesurat per el nostre po-
ble, que depenia per la seva realització de un gran 
edifici comercial que financés part de la resta i que 
tampoc responia a cap Pla d’equipaments. 
Perquè hem de ser capaços de consensuar el Vall-
doreix que volem entre tots, definint un Pla que tots 
respectéssim en els propers anys.
I de quins equipaments hauríem de parlar, de tea-
tre, de la sala polivalent, de l’escola de música, de 
nou casal de la Gent Gran, de camps d’esports, de 
comerç, de casal de joves, etc...i de tots els que vol-
guéssim parlar.
El poble que volem l’hem d’anar fent entre tots !!!

Xavier Humet
vocal de l’EMD del grup de la CUP
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Valldoreix, 8800 vecinos, 8800 preocupaciones, 
necesidades y derechos.

Cuando uno es joven y entra en política, se 
da cuenta de la gran fuerza que subyace 
adormecida en el pueblo, en el vecino.

Hago hincapié en “adormecida” porque tan 
solo en 6 meses, aquellos con problemáticas 
importantes, han tenido que acudir al rescate de 
la oposición por culpa de la falta de proximidad 
de este gobierno para con los vecinos/ 
Asociaciones que no enarbolaron la candidatura 
del cuatripartito.

Frente a este despropósito de desgobernanza, 
la oposición se ha visto obligada a coger 
las riendas, llegar a acuerdos y hacer que el 
gobierno se ponga a trabajar. Mucho ruido y 
pocas nueces en este comienzo de legislatura.

Con esto hago un llamamiento a todos los vecinos 
“abandonados” por el cuatripartito del progresismo 
zafio y vulgar que solo esta para la foto.

Cargando mucho en los plenos y poniéndose 
medallitas, medallitas que pesan tanto que les 
invalida para bajar unas simples escaleras y 
empatizar y trabajar para que nuestra escuela 
de música tenga las instalaciones y atenciones 
que se merece y tanto necesitan.

AV/Baixador - Escuela de Música- Valldoreix F.C.- 
Complex Esportiu- Can Monmany- Comisaria

Estoy convencido que ¡Si se puede! Y sino, aquí 
está VOX para poner la madurez política por 
delante de las rencillas partidistas, lo primero 
nuestros vecinos, necesidades y derechos.

NOta D’aClariMENt
Els textos de l’apartat d’opinió apareixen en aquest espai tal com els grups municipals els envien per a la seva pu-
blicació. En cap cas des de l’àrea de comunicació es modifiquen els escrits per a correccions d’estil o ortogràfiques.

DE NÚMEROS  
I DE PRINCIPIS.
La democràcia és un sistema bastant just que 
posa a cadascú en el seu lloc, per descomptat té 
les seves imperfeccions però és un dels millors 
fonaments que ens ha donat l’evolució política 
i social. En aquest país, posar cada quatre 
anys les urnes és la visibilitat més brillant de 
la nostra democràcia i una vegada que el 
sistema ha llançat els seus resultats intervé 
el factor humà i es conformen els governs. En 
les últimes eleccions, els partits progressistes 
de Valldoreix van formar una coalició per a 
fer costat a un candidat, el Sr. Juanjo Cortés, 
obtenint la presidència i tres vocalies, ERC CUP 
i PSC. D’altra banda, Junts va obtenir altres 
tres vocalies, el Partit Popular una i VOX altra. 
Veient la configuració de la Junta de Govern no 
acabo d’entendre aquesta boira amenaçadora 
que penja sobre els nostres caps. És cert que 
el govern no té la majoria per a tirar endavant 
el seu programa, però són els números o els 
principis els que ens deixen en minoria? Pactar 
amb les fòbies o amb els togats és més còmode 
que fer-ho amb el progrés? No seria més natural 
crear sinergies amb els que comparteixen una 
idea similar de Valldoreix? Valldoreix no està 
aïllat, si mirem al lluny veiem com sorgeixen 
afinitats, a vegades incomprensibles, però 
sempre buscant un bé major. És el que mereix 
el nostre poble, que busquem punts d’acord i 
deixem de costat les amistats perilloses.
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El 2018, el govern del president Puig, amb encert, 
comprava un terreny a la plaça can Cadena. Al 
poc es va habilitar com aparcament. La manca 
d’aparcaments gratuïts a les estacions de la resta 
del municipi, la implementació de la zona 1, l’alta 
freqüència de trens i sobre tot, la gratuïtat de 
l’aparcament, han fet que Valldoreix s’hagi convertit 
en el Park & Ride preferit de Sant Cugat i fins i tot 
de la comarca. Per contra, la gent de Valldoreix que 
aparca a una de les més de 2.000 places de les 
àrees verdes de Sant Cugat ha de pagar.

Valldoreix, a l’estació i can Cadena disposa de 
més de 500 places gratuïtes, tot un atractiu. 
Poc a poc, la taca d’aparcament dissuasiu s’ha 
anat ampliant i ja afecta molts carrers propers. 
L’efecte crida provoca, també, que cada matí i 
tarda, patim un col·lapse de tràfic a tota la zona. 

Cal cercar solucions, cal modificar curosament 
el projecte de l’aparcament de can Cadena 
incorporant pèrgoles fotovoltaiques, cal incorporar 
punts de recàrrega per a vehicles elèctrics. 
També cal pensar en com ordenar i millorar els 
aparcaments del carrer Bruc i de l’estació, sabent 
que conviuen amb el mercadet. Cal mantenir un 
aparcament de bicicletes immens, al bell mig, que 
el temps ha demostrat d’ínfima utilitat? Cal una 
reflexió profunda del conjunt.

Hem de pensar, sobre tot, en els veïns i veïnes 
de Valldoreix, cal pensar bé en com gestionar el 
seu ús. La gent de Valldoreix ha de tenir prioritat, 
sense excloure ningú, però fonamentalment ha 
de facilitar la vida de la gent de Valldoreix. I si 
aquests aparcaments han de tenir vocació 
d’aparcaments dissuasius (Park & Ride) amb 
servei metropolità s’hauran d’implicar d’altres 
administracions.




